
Protokół Nr 23/2017 

dwudziestej  trzeciej  sesji Rady Gminy odbytej w dniu 23 lutego 2017r. 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Piaskach, ul. Strzelecka 4. 

 

Ad. 1 Otwarcie, powitanie, stwierdzenie kworum. 

  

Przewodnicząca Rady Gminy, Pani Irena  Różalska powitała radnych, Wójta Gminy Piaski, Pana Wiesława 

Glapkę, Sekretarza Gminy, Pana Andrzeja Koniecznego,  Skarbnika Gminy, Panią Elżbietę Karolczak, sołtysów, 

przedstawiciela Powiatowej Izby Rolniczej, Pana Krzysztofa Wujczaka, Pana mgr Macieja Kaźmierczaka z 

Pracowni Urbanistycznej Studio GIS, zaproszonych gości oraz media.  

  

Stwierdziła, że w dzisiejszej sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum przy, którym może obradować                            

i podejmować uchwały Rada Gminy Piaski. (rada liczy 15 radnych) 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

  

Ad. 2 Informacja na temat porządku obrad 

 

Przewodnicząca Rady Gminy  odczytała porządek obrad sesji:  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad, powitanie, stwierdzenie kworum. 

2. Informacja na temat porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4.Sprawozdanie z działalności Izby Rolniczej w roku 2016. 

5. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy Piaski. 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy Piaski. 

7. Sprawozdania przewodniczących komisji. 

 

8. PODJĘCIE  UCHWAŁ W SPRAWIE: 

 

- zmian budżetu i zmian w budżecie gminy na 2017r. 

- projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego 

ustawą - Prawo oświatowe, 

- określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5                    

w prowadzonych przez Gminę Piaski przedszkolach i oddziałach przedszkolnych, 

- określenia kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym do przedszkola, oddziału przedszkolnego w szkole oraz 

szkoły podstawowej prowadzonych przez Gminę Piaski oraz określenia dokumentów niezbędnych               

do potwierdzenia tych kryteriów, 

- planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat za kształcenie, pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz 

ustalenia specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane w 2017 r.,                            

dla nauczycieli szkół i przedszkola prowadzonych przez  Gminę Piaski, 

- określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek godzin dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 

nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolu oraz w sprawie sposobu 

określenia obowiązkowego wymiaru zajęć dla nauczycieli szkół i przedszkola niewymienionych w art. 42 

ust. 3 Karty Nauczyciela; 

- aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Piaski oraz 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, 

- ustalenia regulaminu określającego zasady i tryb korzystania ze świetlic wiejskich na terenie Gminy Piaski, 

- zmiany Uchwały nr XXI/142/2016 Rady Gminy Piaski z dnia 30 listopada 2016r. w sprawie określenia 

dziennej stawki opłaty targowej na 2017 rok.   

 

9. Zapytania, wolne głosy i wnioski.  

10. Zakończenie obrad. 

 
Za porządkiem obrad głosowało 15  radnych.  

 



Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy głosowało 15 radnych.  

 

Ad. 4 . Sprawozdanie z działalności Izby Rolniczej w roku 2016. 

 

Sprawozdanie z działalności Izby Rolniczej złożył Pan Krzysztof Wujczak. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 5 Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy.  

 

Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy z działalności międzysesyjnej stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 6 Sprawozdanie Wójta Gminy Piaski. 

 

Sprawozdanie  Wójta Gminy Piaski z działalności międzysesyjnej stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 7 Sprawozdania przewodniczących komisji. 

 

- Sprawozdanie z posiedzenia trzech stałych Komisji Rady złożył Przewodniczący posiedzenia Radny Konrad 

Szafranek.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

- Sprawozdanie posiedzenia Komisji Rewizyjnej złożyła Przewodnicząca Komisji, Radna Maria Wesołek.   

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 8  PODJĘCIE  UCHWAŁ W SPRAWIE: 

 
- zmian budżetu i zmian w budżecie gminy na 2017r. 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XXIII/154/2017 w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie gminy na 2017r. stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

- projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego 

ustawą - Prawo oświatowe 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XXIII/155/2017 w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i 

gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe  stanowi załącznik 

do protokołu.  

 

- określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5 w 

prowadzonych przez Gminę Piaski przedszkolach i oddziałach przedszkolnych 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XXIII/156/2017 w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5 w prowadzonych przez Gminę Piaski przedszkolach i oddziałach 

przedszkolnych stanowi załącznik do protokołu.  

 

- określenia kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym do przedszkola, oddziału przedszkolnego w szkole oraz 

szkoły podstawowej prowadzonych przez Gminę Piaski oraz określenia dokumentów niezbędnych do 

potwierdzenia tych kryteriów 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 



Odpis Uchwały Nr XXIII/157/2017 w sprawie określenia kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym do 

przedszkola, oddziału przedszkolnego w szkole oraz szkoły podstawowej prowadzonych przez Gminę 

Piaski oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów  stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

- planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat za kształcenie, pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz 

ustalenia specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane w 2017 r., dla nauczycieli 

szkół i przedszkola prowadzonych przez  Gminę Piaski 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XXIII/158/2017 w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie, pobieranych przez szkoły 

wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz ustalenia specjalności i form kształcenia, na które 

dofinansowanie jest przyznawane w 2017 r., dla nauczycieli szkół i przedszkola prowadzonych przez  

Gminę Piaski stanowi załącznik do protokołu.  

 

- określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek godzin dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 

nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolu oraz w sprawie sposobu 

określenia obowiązkowego wymiaru zajęć dla nauczycieli szkół i przedszkola niewymienionych w art. 42 ust. 3 

Karty Nauczyciela 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XXIII/159/2017 w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek godzin 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom, którym powierzono stanowiska 

kierownicze w szkołach i przedszkolu oraz w sprawie sposobu określenia obowiązkowego wymiaru zajęć 

dla nauczycieli szkół i przedszkola niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela  stanowi załącznik 

do protokołu.  

 

- aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Piaski oraz 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 

 

Projekt uchwały szczegółowo omówił Pan Marcin Kaźmierczak z Pracowni Urbanistycznej Studio GIS, która 

wykonała analizę zmian w zagospodarowaniu przestrzennym Gminy Piaski.  

Wójt zapytał, o zmianę ustawy w sprawie ferm wiatrowych.  Czy wiadomo o planowanych zmianach przepisów, 

które są w tej chwili. Poinformował, że Gmina Piaski jest przed podjęciem decyzji o sporządzeniu miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego, szczególnie w przypadku wiatraków, które już funkcjonują w 

miejscowościach Strzelce Małe, Bodzewo, gdzie za pewien czas nie będzie można  budować budynków 

mieszkalnych, dlatego jak najszybciej należy zmienić plan miejscowy zagospodarowania przestrzennego. 

Dotarły nieoficjalne informacje, iż należy się wstrzymać, ponieważ Rząd planuje złagodzenie przepisów obecnie 

obowiązujących.   

Pan Marcin Kaźmierczak odpowiedział iż nie posiada takiej wiedzy, czy są prowadzone prace legislacyjne 

mające na celu zmianę  przepisów ustawy. Na chwile obecną  są trzy lata okresu przejściowego na opracowanie 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego lub też uzyskania decyzji o warunkach zabudowy, które 

umożliwią w tych strefach budowę obiektów mieszkaniowych, budowy obiektów zagrodowych. Wszystkie inne 

obiekty gospodarcze, obory, hale magazynowe w tych obszarach będą mogły powstawać. Zakaz dotyczy tylko 

budynków mieszkalnych.  

Wójt dodał, że w studium teren wyznaczony pod budownictwo mieszkaniowe znajduje się w obrębie wiatraków, 

jeżeli zostanie opracowany  w tym miejscu plan zagospodarowania przestrzennego, będzie mogło występować 

budownictwo mieszkaniowe a zostanie zablokowane budownictwo budynków inwentarskich. 

Pan Marcin Kaźmierczak odpowiedział, że budynki inwentarskie będą mogły być budowane, przepisy nie 

dotyczą innych obiektów jak mieszkaniowe. Do sporządzenia planów pozostało 2,5 roku.  

Radny powiatu Zenon Norman poprosił o przedstawienie informacji kto jest właścicielem działek oraz  czy 

któraś została pobudowana. Dodał, że są  to działki na terenie wsi  Strzelce Wielkie. 

Pan Marcin Kaźmierczak poinformował, że nie ma wiedzy kto jest właścicielem tego terenu, nie ma podziałów 

geodezyjnych tych terenów, nie są jeszcze zagospodarowane.  

Wójt wyjaśnił, że właścicielem działek jest Zakon Ojców Bonifratrów z Marysina. Na ich wniosek został 

sporządzony plan zagospodarowania przestrzennego. Są to pola za os. Marysin, w kierunku Grabonoga oraz przy 



drodze do cmentarza w Strzelcach Wielkich. Dodał, że z informacji, które posiada jedna działka została 

sprzedana. 

Radny Konrad Szafranek zapytał o miejsce, w którym znajdują się działki  na osiedlu  Drzęczewo należące do 

Agencji Nieruchomości Rolnych.  

Pan Marcin Kaźmierczak odpowiedział, że działki znajdują się na zakręcie w stronę Drzęczewa  po lewej stronie  

drogi jadąc od strony Piasków. Znajduje się tam droga w stronę gospodarstwa, jest to na rozwidleniu tych dróg.  

Wójt wyjaśnił, że są to grunty Agencji Nieruchomości Rolnych. Dodał, że ANR nieodpłatnie przekazuje 

Samorządom jedynie tereny pod budownictwo komunalne, jeżeli chodzi o działki budowlane ANR bezpłatnie 

terenu nie przekaże.    

Analiza zmian zagospodarowania przestrzennego Gminy Piaski stanowi załącznik do protokołu.   

 

Więcej pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XXIII/160/2017 w sprawie aktualności studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Piaski oraz miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego stanowi załącznik do protokołu.  

 

- ustalenia regulaminu określającego zasady i tryb korzystania ze świetlic wiejskich na terenie Gminy Piaski 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XXIII/161/2017 w sprawie ustalenia regulaminu określającego zasady i tryb 

korzystania ze świetlic wiejskich na terenie Gminy Piaski stanowi załącznik do protokołu.  

 

- zmiany Uchwały nr XXI/142/2016 Rady Gminy Piaski z dnia 30 listopada 2016r. w sprawie określenia 

dziennej stawki opłaty targowej na 2017 rok.   

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XXIII/162/2017 w sprawie zmiany Uchwały nr XXI/142/2016 Rady Gminy Piaski z 

dnia 30 listopada 2016r. w sprawie określenia dziennej stawki opłaty targowej na 2017 rok stanowi 

załącznik do protokołu.  

 
Ad. 9. Zapytania, wolne głosy i wnioski. 

 

Radny Jacek Jańczak zapytał radnych powiatu o projekt modelu Partnerstwa Publiczno Prywatnego, czy 

wiadomo coś więcej na temat remontu dróg powiatowych. 

Radny powiatu Krzysztof Deutsch poinformował, że Partnerstwo Publiczno Prywatne powiat przekazał firmie, 

która się teraz tym zajmie, do końca przygotuje niezbędne dokumenty, gdyż będzie to się ok 30 km dróg. 

Realizacja, być może, rozpocznie się we wrześniu. Nie wiadomo dokładnie jakie będą koszty. Już Powiat, Pan 

Starosta przeprowadził rozmowy z trzema firmami, które są zainteresowane tą inwestycją. To tyle na dzień 

dzisiejszy.  

Radny Wiesław Woźniak  zwrócił się do radnych powiatu w sprawie drogi powiatowej Smogorzewo – Talary, 

dodał, że nie chodzi o chodnik ponieważ  temat został rozwiązany dzięki Panu Wójtowi, który postanowił 

ustawić  jeszcze jeden przystanek na drodze gminnej. Spowodowało to, że dzieci nie muszą iść drogą 

powiatową,  zagrożenie już nie istnieje. Radny podziękował Wójtowi. Radny Wiesław Woźniak poruszył temat 

remontu drogi powiatowej, zwłaszcza części ze Smogorzewa w kierunku Talar. Są tam zakręty, skarpa, gdzie 

widoczności nie ma. W zeszłym roku remont był iluzoryczny, załatano kilka dziur, po tej zimie droga uległa 

rozpadowi. Pracownicy powiatu przyjeżdżają, przywożą nieduże ilości asfaltu, wsypują w dziury. W chwili 

obecnej jest mokro,  za tydzień wszystko będzie rozsypane. Poprosił aby w tym roku remont był bardziej solidny 

aby sytuacja się  powtórzyła.  Prośbę złożył  na początku roku aby wykonać konkretny remont  drogi, bo obecny 

stan jest katastrofalny. Druga sprawa to wycinka krzewów przy  drodze powiatowej Drzęczewo – Smogorzewo, 

Smogorzewo – Piaski. Bardzo ładnie to wygląda, drogi znów są szerokie. Radny zapytał czy powiat myśli o tym 

aby ochronić w jakiejś formie by krzewy znów nie zarastały poboczy. Jeżeli nie zostaną zabezpieczone odrosną 

bardzo szybko. 

Radny Zenon Norman w pierwszej kolejności odniósł się do sprawy PPP. Poinformował, że trochę komplikuje 

się, gdyż w planie było 30 km, ale miasto i gmina Gostyń wycofała się z części.  Jeżeli dojdzie do wykonania nie 

będzie całość tych dróg. Jest to na etapie przygotowania koncepcji, nie wiadomo czy będzie w tym roku 

rozpoczęta.  W tej chwili przygotowuje się dokumentację zewnątrz ale już na zmniejszonym zakresie. Remont 



jest umiejscowiony Rębowo, od strony Domachowa, od strony Sułkowic przez Rębowo w kierunku Bodzewa. 

Ta firma, która będzie to wykonywać, jeżeli do tego dojdzie, ponieważ jest to temat z poprzednich  lat, w 2000r. 

bardzo mocno preferowany ale od tego odstąpiono dlatego, że  wszyscy podejrzewali, iż w PPP Wójt, Burmistrz 

czy Prezydent ma jakiś interes. Wtedy  spisuje się umowę z prywatną firmą, która np. przez następne 10 lat                

tą drogę konserwuje i ma w utrzymaniu. Co do wycinki  krzewów w kierunku Smogorzewa i Drzęczewa,                 

czy powiat ma jakiś pomysł. Radny powiedział, że jakiś czas temu, gdy był jeszcze Wójtem, mówiono o tym 

żeby zrobić oprysk, po to aby korzenie nie wyrastały. Okazuje się, że nie wolno tego robić, ponieważ wystarczy, 

że oprysk przeniesie się na pola, wtedy będą sprawy sądowe za szkody poniesione przez ten oprysk.                   

Powiat zastanawia się nad tym aby zakupić urządzenie, by na tym etapie jaki w tej chwili jest wycięte co roku 

kosić. Nie ma innego rozwiązania. Rozwiązało by to wycinkę krzewów w tym rejonie ale i w pozostałych przy 

drogach powiatowych. Urządzenie rozwiąże problem wycinki krzewów i trawy. Radny nawiązał również do 

chodnika w miejscowości Talary. Poinformował, że dobrze Wójt Gminy rozwiązał problem, wystarczyło  

dostawiając przystanek, chodnika nie potrzeba robić. Nie ma tam sklepu, między posesjami jest dość spora 

odległość, przystanek rozwiązał sprawę. Dodał, że należy pomyśleć nad innym rozwiązaniem, a nie z dnia na 

dzień wykonywać jakikolwiek chodnik, który  można rozwiązać innym sposobem. Radny powiatu 

poinformował, że uczestniczył w spotkaniu z dyrekcją szpitala. Powiedział, że w związku z nowymi przepisami 

prawa, nie wiadomo w jaki sposób będą finansowane szpitale. Prawdopodobnie, w pewnym sensie ryczałtowo. 

Nie tak jak dotychczas, że były finansowane za wykonaną czynność, teraz będą środki ryczałtowe. Szpitale 

zostały podzielone na trzy grupy, kolumny. Szpitale powiatowe są w pierwszej grupie. Szpitale wojewódzkie, w 

których znajdują się oddziały specjalistyczne są w drugiej grupie. Kliniki, które mają pełną działalność to trzecia 

grupa. Jest to projekt i większość szpitali powiatowych jest zaniepokojona środkami finansowymi, czy się 

utrzymają. Szpitale aby się ratować łączą się w sieć. Chory, który przychodzi do szpitala powinien przejść cykl 

zabiegu w jednym miejscu od zabiegu do rehabilitacji, czyli do wyzdrowienia. Nie ma dużo szpitali, które 

posiadają wszystkie te czynności, dlatego tworzą się sieci. Szpitale łączą się poprzez porozumienia czy też w 

inny sposób. Będą wykonywać ciąg leczenia danego chorego. Czy to rozwiąże temat. Dodał, że dyby ciąg 

leczenia chorych był w jednym szpitalu, a nie w ten sposób, że  chorego należy przewieź do innego szpitala, 

gdzie będzie miał wykonywane dalsze zabiegi. 

Życzył wszystkim wszystkiego najlepszego.  

Radny Wiesław Woźniak poinformował, że nie otrzymał odpowiedzi na pytanie remontu drogi powiatowej. 

Zabrał również głos w sprawie przystanku. Powiedział, że Gmina wcześniej myślała o  postawienia   przystanku, 

ponieważ jest tam pewne utrudnienie, autobus wyjeżdżając ma bardzo duży  problem,   jednak bezpieczeństwo 

dzieci jest najważniejsze dlatego Wójt podjął decyzję o postawieniu przystanku. Radny prosił o odpowiedź w 

sprawie remontu drogi powiatowej.  

Pan Zenon Norman odpowiedział, że będzie to uzależnione od tych dróg, które będą robione w Partnerstwie 

Publiczno Prywatnym. Ma być opracowana dokumentacja i takie przyrzeczenie jest w planie opracowanie 

dokumentacji  i wykonanie nakładki. Natomiast jeżeli chodzi o remonty dróg,  to tak jak po każdej zimie 

wszędzie będą robione  Dodał, że zwróci uwagę na to aby drogę wykonać taki sposób aby wytrzymała.  

Radny Konrad Szafranek zapytał o odmulanie stawów w Smogorzewie, a konkretnie o kierunek  ścieku wody. 

Czy nadal będzie to z lewej strony do lasu koło krzyża, gdzie woda niesie zanieczyszczenia. Po huraganach 

posadzono nowy las.  Stary las wyschnął poprzez zanieczyszczenia.  25 lat drzewa są dosadzane,  to jest ciąg 

wzdłuż drogi powiatowej. Druga sprawa dotyczy przewróconych znaków zwierzyna leśna,  zjeżdżając ze 

Smogorzewa w kierunku Talar.  Jeden znak jest całkowicie wywrócony w krzakach, drugi  pochylony w stronę 

drogi. Poprosił  o uporządkowanie aby znaki miały swoje miejsce i znaczenie.  Radny Konrad Szafranek zapytał 

Wójta o rów między lasem, a drogą przy ul. Dąbowej na os. Drzeczewskim. Dodał, że po ostatnich opadach 

deszczu został całkowicie zamulony, nadwyżka wody spływała w kierunku ul. Sosnowej. Ulica Sosnowa została 

zalana. Poprosił o odmulenie rowu jak tylko woda opadnie.   

Wójt Gminy poinformował, że razem z Prezesem ZUK, Panem  Pawłem Wujkiem był zobaczyć miejsce zalania. 

Dodał, że wcześniej były już pewne zastrzeżenia co do rowu. Została już wysłana informacja do wykonawcy 

drogi Dębowej, ponieważ  rów należał do ich zadania. Prawdopodobnie jest tak, że na początku jest dość 

głęboko wykopane, później w połowie rowu znajduje się  wyniesienie. Może być tak, że niedokładnie  

wymierzono, w dalszej  części rowu jakby nie ma, dlatego nie ma przepływu.  Gdy woda wsiąknie i się osuszy,  

firma to naprawi., zrobi odpowiedni spad. Natomiast jeśli chodzi o rów  równoległy do ul. Drzęczewskiej,                 

to  ulewa naniosła bardzo dużo piachu. Pracownicy ZUK oczyścili  rów oraz mostek. Nie powinno już być 

problemów.   

Pan Krzysztof Deutsch nawiązał do pytania radnego Wiesława Woźniaka. Poinformował, że Partnerstwo 

Publiczno Prywatne  na pewno nie sięgnie Smogorzewa, w to proszę nie wierzyć. Bo to jest to  ciąg dróg. Jeżeli 

chodzi o gminę Piaski tj. Rębowo do Domachowa i Ziółkowo. Zaś ja od 8 lat, w sumie teraz 10 walczę o to aby 

droga powiatowa biegnąca od skrzyżowania z drogą nr 12 krajówką, do miejscowości Gaj została wpisana w 

schetynówkę i myślę, że  wspólnie z członkiem Zarządu będziemy szli w tym kierunku żeby jednak 

wyremontować. Wtedy dostaniemy więcej punktów jeżeli wejdą w to cztery podmioty (powiat gostyński, powiat 



śremski, gmina Piaski i gmina Dolsk) to otrzymamy  więcej punktów. Będziemy naciskać żeby w przyszłym 

roku tą schetynówkę wpisać.  

Przewodnicząca Rady Gminy oznajmiała, że nie rozumie, jak  z jednej strony można mówić proszę nie wierzyć 

Panu radnemu, a za chwilę z Panem radnym pójdziemy w zawody. Dodała, że coś tutaj jest grubo nie w 

porządku. Poprosiła aby prywatne wojenki radni  przenieśli na grunt powiatu, a nie na grunt gminy Piaski. 

Wójt Gminy powiedział, że jeżeli chodzi o ciąg dróg powiatowych od ul. Poznańskiej poprzez Smogorzewo, 

Talary aż do końca granicy, to ma taką obietnicę, czy informację od Pana Starosty, że w tym roku zleci 

dokumentację na przebudowę tego ciągu dróg. Rozmawialiśmy  wcześniej na komisjach, że w związku z tym  iż  

w tym roku nie występujemy o wspólna schetynówke ponieważ Starostwo będzie występowało wspólnie z 

gminą Gostyń, to odczekamy. Natomiast z informacji,  którą posiada, to w tym roku będzie wykonana 

dokumentacja. Czyli uważa,  że decyzja zapadła jeżeli chodzi o ten ciąg dróg,. Wójt poinformował, że Radnemu 

Wiesławowi Woźniakowi z  pewnością chodziło o to co zostanie zrobione do momentu aż ciąg dróg nie zostanie 

wykonany ze schetynówki,  Nawiązał również do PPP. Poprosił radnych powiatu aby radnych gminy Piaski, jak 

również jego powiat szczegółowo informował co się dzieje. Gmina Piaski ma współfinansować i to nie małymi 

środkami, dlatego wymagamy szczegółowych informacji  na bieżąco. Druga sprawa wykonanie dokumentacji. 

Ogólne kwestie przejścia przez Rębowo. Wójt powiedział, że  nie wyobraża sobie aby została położona nakładka  

z asfaltu bez wykonania kanalizacji deszczowej. W chwili obecnej na terenie Gminy nie odstąpimy od 

wykonania kanalizacji deszczowej.  Po ulewnych opadach deszczu w miejscach, w których nie ma kanalizacji 

deszczowej zalewa ulice, tworzą się kałuże, nie można przejechać, woda nie ma gdzie odpływać. Między 

miejscowościami, jak najbardziej może być wykonana sama droga, asfalt,  natomiast w miejscowościach naszej 

gminy  nie odstąpimy od  wykonania  porządnej  kanalizacji  deszczowej.  

Pan Zenon Norman odpowiedział, że sprawy Partnerstwa Publiczno Prywatnego są uzgadniane wyłącznie przez 

Wójtów, Burmistrzów i Starostę. Wszelkie kwestie dokumentacyjne będą uzgadniane z gminami, czyli z 

Wójtami, Burmistrzami, dlatego że wartość dróg będzie uzależniona: jakie drogi i w jakim systemie będą 

budowane. Jeżeli będzie budowana łącznie kanalizacja i dywanik, to wiadomo, że ta droga będzie droższa. Te 

sprawy muszą być uzgodnione z Wójtami, Burmistrzami. Mówił, my większego wpływu jako radni na to nie 

będą mieli, to wy będziecie  uzgadniać finansowanie i zakres robót na tych drogach.   

Wójt powiedział, że wszystko się zgadza i  też tak uważa. Natomiast dzisiaj na sesji wyszło, że powiat prowadzi 

rozmowy z trzema firmami, o których nic nie wiemy. Takie szczegóły też byśmy chcieli wiedzieć skoro mamy 

być partnerami i współfinansować.  

Radny Zenon Norman  odpowiedział, że jest członkiem Zarządu ale nie słyszał o tym, żeby jakiekolwiek 

rozmowy wiążące były prowadzone.  Jeżeli już  to było to na etapie propozycji PPP,  czy znajdzie się 

jakakolwiek firma, że będzie mogła to robić, nie że są jakieś konkretne decyzje czy rozmowy, przecież  musi być 

przeprowadzony przetarg.  W tym przetargu będzie brała udział gmina, takie bynajmniej mam zapewnienia. 

Radny Konrad Szafranek poinformował, że nie uzyskał od radnych powiatu odpowiedzi na zadane pytania 

dotyczące znaków drogowych i spadu wody w tereny leśne. Dodał, że  tak być nie może aby zanieczyszczona 

woda wpadała do lasu i las zamierał naturalnie. Ona ma inne tory, tylko trzeba przejść, pomierzyć i 

wyprowadzić wodę, która spada z góry.  

Radny Zenon Norman  powiedział, że temat trwa od czasu jak był Wójtem. Przepust, który jest przy krzyżu                

na drodze powiatowej i gminnej (drogi krzyżują się, przy łuku)   prawdopodobnie jest zarwany i będzie trzeba to 

naprawić. Woda nie płynie tylko z drogi,  płynęła z parku, ze stawu w Smogorzewie i przy dużych opadach  

zalewała. Mało tego powodem,  że drzewa schną  było to,  że  woda była zakwaszona z gorzelni przy 

spuszczaniu ścieków. Dlatego zgadzam się z tym , że za czasów gdy gorzelnia istniała część lasu poschła. Teraz 

gdy już gorzelni nie ma,  myślę że zakwasów nie będzie, bo to one  powodowały wysychanie lasu Należało by 

jeszcze sprawdzić przepust, który znajduje się  na samym łuku, czy woda przepływa, czy nie jest zarwany. 

Radny powiedział, że zgłosi to w Zarządzie dróg i będą musieli sprawdzić. Co do znaków, dodał, że  dziwi się, 

że ten temat poruszany jest na sesji. Wystarczy aby ktoś zadzwonił. Sprawa również będzie zgłoszona, że  

znaków nie ma, a  jeżeli Pan radny wie gdzie są to poproszę żeby się do Pana zgłosili.  

Sołtys Smogorzewa Agnieszka Wojtkowiak zabrała głos w sprawie wycinki krzewów. Zaproponowała aby 

zrobić mniej wycinek  i  przy okazji wyczyścić rowy, starczyło by to na kilkanaście lat. Zróbmy kilometr rowu 

razem z wycinką krzewów,  a potem tylko o to dbajmy i kośmy. Taka jest mija propozycja, być może było by to  

skuteczniejsze,  niż co dwa lata wycinać dwu metrowe krzewy.  

Radny Dariusz Naskręt nawiązał do tematu kanalizacji, opadów, zalewania ulic. Zauważył, że  niektórych 

gminach zaczęło się pozimowe sprzątanie piasku zalegającego przy krawężnikach. Dodał, że w  Gminie Piaski   

należałoby również  usunąć zalegający piach z ulic, tym bardziej, że dostaje się  do  kanalizacji przez co staje się 

niedrożna.  

Wójt poinformował, że jest po  rozmowach z Prezesem ZUK,  jest decyzja,  że może nawet od jutra przy 

głównych skrzyżowaniach i w miejscach  gdzie jest najwięcej  piachu będzie  sprzątane.  

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że radny Dariusz Naskręt w dużej mierze ma racje, jednak sami jako 

mieszkańcy, właściciele posesji, często nie dbamy. Na skrzyżowaniu ul. Szkolnej z ul. Gwarną gdyby 



właściciele posesji zamiatali nie było by tego, ale też im to bezkarnie uchodzi. Szkoda, że nie mamy Straży 

Wiejskiej z takimi uprawnieniami żeby mogli również nakładać  mandaty, a nie np. za zatrzymanie się na 

moment przy drodze.  

Pan Krzysztof Deutsch wyjaśnił Panu Wójtowi, że Ci oferenci, te firmy, które chcą wykonywać PPP,  Starosta               

z nimi tylko rozmawiał, nie już ogólnie tak, tylko po prostu, że oni są chętni, żeby to wykonać, a czy to będzie 

zrobione itd. to już będziecie decydować wy, jako samorząd gminny Piasków, Gostynia, Pępowa czy Krobi. 

Także Panie Wójcie są chętni wykonawcy do tego żeby wejść w PPP.  

Przewodnicząca Rady Gminy odpowiedziała,  iż myśli, że luźne rozmowy Pana Starosty z różnymi firmami              

to nie jest temat żeby  przełożyć to na Radę Gminy Piaski, jako zapewnienie że, firma już wchodzi. 

Sekretarz Gminy poinformował, że w szkołach  gminy Piaski będą realizowane  zajęcia sportowe dla dzieci. Jest 

to ponad 490 godzin zajęć we wszystkich szkołach w tym roku szkolnym (do czerwca i od jesieni do końca 

roku) w halach i obiektach sportowych. Będą po dwie grupy w  szkole w Szelejewie i w Bodzewie,  3 grupy w 

szkole w Piaskach. Zajęcia realizowane są ze środków zewnętrznych, wykonywane przez  wszystkich   

nauczycieli w-f. Podziękował, również wszystkim, którzy zaangażowali się w zbiórkę dla osoby, która bardzo jej 

potrzebowała. Organizacje, instytucje, osoby prywatne, wszystkim którzy  pomagali.  Potrzebne były ogromne 

pieniądze na lekarstwa. Zebrano olbrzymią  kwotę, z której tylko część  wykorzystano. Pozostałe pieniądze 

zostaną  przekazana dla osób, które ich potrzebują. Czy to  z gminy Piaski, czy poza gminą,  to nie ja będę o tym 

decydował. Podziękował, że mógł razem z wszystkimi pracować, pomagać.  Za  wielkie zaangażowanie, za  

wielką rzecz jaka została zrobiona poprzez zbiórkę pieniądze, robiąc ciekawe rzeczy sportowe, kulturalne, 

rekreacyjne i prace instytucji.  

Radna Dagmara Rucińska w imieniu grupy projektowej, która realizowała projekt „Równać szanse” 

podziękowała Wójtowi, Sekretarzowi, Skarbnikowi i Prezesowi ZUK za wsparcie młodzieży. Dyrektorowi 

Szkoły, że zgodził się na dość niekonwencjonalne pomieszczenie.  Zostało stworzone miejsce przez młodzież 

dla młodzieży. W imieniu młodzieży podziękowała za inicjatywę i ogromne wsparcie.  

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że półtora roku wstecz, trzy stałe komisje wyjeżdżały na 

posiedzenie w teren aby sprawdzić co zostało zrobione i co należy jeszcze zrobić na terenie gminy, ona jechała 

w odwrotnym kierunku. Dodała, że czuła się jak łotr, ponieważ ktoś życzliwy uprzejmie donoszę, nie człowiek, 

ktoś życzliwy próbował zatruć jej życie. Mówiła: na szczęście żyję i myślę, że będzie mi dane długo w 

szczęśliwości pożyć. Poinformowała, że  w czwartek zadzwoniła znajoma z pytaniem  czy czytałam.  Nie, 

odparła, nie czytałam. Wysłała brata, przeczytała. Przewodnicząca powiedziała, że  nie wiem, może się myli i 

oby się myliła, że być może ta sama życzliwa istota również doniosła, uprzejmie informuję. Mówiła, że inaczej 

wyglądają relacje jak się rozmawia twarzą w twarz, człowiek naprzeciw człowieka, ale jeśli istota bez twarzy 

donosi, uprzejmie informuje. W tym momencie przytoczyła wypowiedź  Nergala gdzie w jednej ze stacji 

prywatnej powiedział, odnosząc się do sytuacji politycznej, tam na górze jak się kłócą ugrupowania,  jeden z 

biznesmenów mówi : Dobrego pracownika zwolniłem z pracy. Ale czemu? Bo doniósł mi na również dobrego 

pracownika jak i on. I za to go zwolniłeś? A co liczyłeś, że co, że będę czekał aż na mnie doniesie.  Ludzie 

nauczmy się. Dodała, że dzisiaj zanim przyszła na sesje była  na jednym  z portali, gdzie anonimowo uprzejmie 

informuje jakim złym człowiekiem jest jedna osoba, druga osoba, trzecia osoba. Gdyby trzeba było się podpisać 

wątpi żeby tego typu wpisy znalazłyby się.   

  

Ad. 10. Zakończenie obrad. 

 

Więcej pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady, podziękowała za udział  i zamknęła  XXIII sesję 

Rady Gminy. 

 

Sesja zakończyła się o godz.1530 

Protokołowała : J. Polaszyk   

 Przewodnicząca Rady Gminy 
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